
باتأییدصالحیامیری
جامجهانیکشتیبرگزارمیشود

روز گذش��ته رئی��س کمیت��ه ملی المپی��ک در جمع  
خبرنگاران مدعی ش��د فدراس��یون جهانی کش��تی زمان 
مس��ابقات جام جهانی را به وقت دیگری موک��ول کرد. در 
واقع این مسابقات لغو نشده است. سیدرضا صالحی امیری 
در حاش��یه مراس��م تجلیل از پیشکس��وتان پرسپولیس 
همچنی��ن درباره بودجه ورزش در س��ال 99 گفت: س��ال 
99 س��ال المپیک است و ما هزینه های فوق العاده و جدی 
 ب��رای حمای��ت از تیم های مل��ی، اردوها و اعزام ه��ا داریم.

2 میلیون دلار هزینه اسکان، حمل و نقل، پاداش پای سکو  و... 
داریم. در جلسه ای که با دولت داشتیم، جهت گیری آنها مثبت 
بود. صالحی امیری ادامه داد: البته باید شرایط کشور را هم در 
نظر بگیریم اما دولت سال بعد هم حمایت می کند تا ما بتوانیم 
المپیک را برگزار کنیم. وی درباره لغو مسابقات جام جهانی 
کشتی فرنگی و اینکه این ماجرا به کجا کشیده شد نیز عنوان 
کرد: با انصراف کش��ورهای ژاپن، گرجستان و مجارستان، 
فدراسیون جهانی زمان این مسابقه را به وقت دیگری موکول 
کرد. در واقع این مسابقات لغو نشد و خبر لغو درست نیست. 
رئیس کمیته ملی المپیک یادآور شد: فدراسیون جهانی از 
ما 2 زمان خواست که در نامه ای مشترک به لالوویچ این 2 
زمان را اعلام کردیم و به آنها گفتیم در ایران امنیت وجود 
دارد. او هم متعهد شد این رویداد حتما در ایران برگزار شود.

سهمورزشایرانازبودجهسالآیندهچقدراست
۱۶۱۵میلیاردتومانبرای

سئولنشینان

لایحه بودجه س��ال ۱۳99 کل کش��ور حاکی از رشد 
۱7/25 درص��دی مجموع بودجه وزارت ورزش و جوانان، 
2۱/77 درص��دی مجموع بودجه کمیته ملی المپیک و 
9/8۱ درصدی کمیته ملی پارا المپیک نس��بت به قانون 
بودجه سال 98 است. بر اساس لایحه بودجه سال آینده 
مجموع بودج��ه وزارت ورزش و جوانان در بخش جاری 
و عمرانی معادل یکه��زار و ۴5۱ میلیارد و ۶۶7 میلیون 
و 2۰۰ ه��زار توم��ان، مجموع بودجه ج��اری و عمرانی 
کمیته ملی المپیک معادل ۱29 میلیارد و 2۰۰ میلیون 
تومان و بودجه کمیته ملی پارا المپیک در بخش جاری 
و عمرانی معادل ۳۴ میلیارد و 7۰۰ میلیون تومان برآورد 
شده است که جمعا رقم بودجه ای معادل یکهزار و ۶۱5 
میلیارد و 5۶7 میلیون و 2۰۰ هزار تومان را برای مجموعه 
 وزارت ورزش و جوانان، کمیته ملی المپیک و کمیته ملی
پارا المپیک نشان می دهد. دیروز رئیس جمهوری لایحه 
بودجه س��ال آینده را به مجلس ش��ورای اسلامی تقدیم 
کرد که بر اس��اس آن مجموع بودجه سال آینده ۱988 
هزار میلیارد تومان اس��ت که از 2 بخش بودجه عمومی 
و بودجه ش��رکت های دولتی، موسسات انتفاعی وابسته 
به دولت و بانک ها تشکیل می شود. بر اساس این لایحه، 
بودجه جاری وزارت ورزش و جوانان در س��ال 99 معادل 
87۰ میلیارد و ۳8۳ میلیون و 2۰۰ هزار تومان و بودجه 
عمرانی این وزارتخانه معادل 58۱ میلیارد و 28۴ میلیون 
تومان برآورد شده است که جمعا حاکی از بودجه یکهزار 
و ۴5۱ میلیارد و ۶۶7 میلیون و 2۰۰ هزار تومانی وزارت 
ورزش و جوانان در بخش جاری و عمرانی است که البته 
نیازمند تصویب در مجلس شورای اسلامی خواهد بود و 
رقم دقیق آن پس از تصویب لایحه و تبدیل آن به قانون 

مشخص می شود. 

فشارمجددبهصداوسیما
دربارهحقپخش

جری��ان دولتی یک بار دیگر این خط خبری را دنبال 
می کند که حق پخش تلویزیونی رویدادهای ورزشی که 
تا امسال در انحصار سازمان صدا و سیما بود از سال آینده 
شرایط تازه ای پیدا خواهد کرد و ورزش هم از آن منتفع 
خواهد ش��د. سال هاس��ت درباره حق پخش تلویزیونی 
رویدادهای ورزش��ی به مس��ؤولان صداوسیما فشار وارد 
می ش��ود ک��ه این ام��ر در حوزه فوتبال چش��مگیرتر و 
تاثیرگذارتر اس��ت. در بند »ل« لایحه بودجه س��ال 99 
آمده اس��ت:»به اس��تناد بند »پ« ماده 92 قانون برنامه 
5 س��اله ششم توسعه، وزارت ورزش و جوانان و سازمان 
صدا و سیمای جمهوری اسلامی ایران مکلفند درآمدهای 
تبلیغاتی ناش��ی از پخش مس��ابقات ورزشی را به ردیف 
درآمدی شماره ۱۴۰۱8۴ نزد خزانه داری کل کشور واریز 
نمایند. وجوه واریزی به نسبت مساوی از محل ردیف ۴9-

5۳۰۰۰۰ مندرج در جدول شماره 9 این قانون در اختیار 
وزارت ورزش و جوانان )برای کمک به فدراس��یون های 
مربوط( و سازمان صدا و سیمای جمهوری اسلامی ایران 
قرار می گیرد«. به نظر می رسد در صورتی که این لایحه 
در مجلس شورای اسلامی به تصویب برسد،  از فروردین ماه 

سال آینده این تصمیم اجرایی شود.

اخبار

ورزشی
مهماندوستبهترینمربیسال20۱9جهانشد

 سرمربی ایرانی تیم ملی تکواندوی جمهوری آذربایجان به عنوان بهترین مربی جهان انتخاب شد. رضا مهماندوست 
در پایان مسابقات گرندپری 2۰۱9 روسیه به عنوان بهترین مربی سال انتخاب و معرفی شد. تیم ملی تکواندوی آذربایجان در این رقابت ها 
موفق به کسب یک مدال نقره و برنز شد. مهماندوست پیش از  این در سال 2۰۱۶ نیز به عنوان برترین مربی جهان انتخاب شده بود.

حس�نزاده:مش�کلاتمالیوایجادحواشیبهتیمآسیب ■
میزند

رضا حس��ن زاده، پیشکسوت اس��تقلال ابتدا به تمجید از 
اس��تراماچونی پرداخت و گفت: تیم اس��تراماچونی در حال 
حاض��ر هم زیبا بازی می کند و هم خوب نتیجه می گیرد. او 
سیاست و تاکتیک بازی خودش را بخوبی به بازیکنانش انتقال 
می دهد و آنها هم به نحو احسن انجامش می دهند. وی درباره 
ناراحتی س��رمربی تیم و تهدید به اس��تعفا بیان کرد: در این 
شرایط که باش��گاه پول ندارد دستمزد کادرفنی و بازیکنان 
را بدهد، شک نکنید آسیبش به تیم خواهد رسید. امیدوارم 
مدیران باشگاه بتوانند جلسه ای با وزیر ورزش برگزار و حداقل 
کمی از مش��کلات مالی کادر فنی را مرتفع کنند. کاش این 
اتف��اق 2 روز قبل از بازی با پیکان رخ نمی داد و پس از این 
بازی استراماچونی با مدیران جلسه ای برگزار می کرد. به هر 
حال این ش��رایط بر خود کادرفنی هم استرس وارد می کند؛ 
اس��ترس هم همراه با حاش��یه خواهد بود. وقتی حاش��یه به 
وجود بیاید، این حاشیه به داخل تیم نفوذ و انگیزه بازیکنان 
و مربیان را کم می کند. قطعاً مش��کلات مالی اس��تقلال هم 
 حل می ش��ود، البته بهتر اس��ت هر چه س��ریع تر این اتفاق

بیفتد.
حس��ن زاده درباره گزارش های حاش��یه ای رس��انه های 
خارجی هم گفت: همه اینها بازمی گردد به بحث مالی. اگر 
تیم مشکل مالی نداشته باشد قطعاً رسانه های خارجی هم 
چنین گزارش��اتی نمی نویسند. من از آقای فتحی خواهش 
می کنم مش��کلات مالی را نه تنها فقط برای کادرفنی بلکه 
برای بازیکنان هم مرتفع کند. اگر این مش��کلات نباش��د 

استقلال را در اوج خواهیم دید.
پیشکس��وت اس��تقلال درباره اینکه تهدید به اس��تعفای 
اس��تراماچونی، فشار آوردن به باشگاه برای گرفتن حقوقش 
اس��ت یا بحث خیلی جدی اس��ت، گفت: به هر حال حتماً 
قول هایی به استراماچونی داده شده که به آن عمل نشده و 
باعث ش��ده او از این موضوع ناراحت شود و چنین صحبتی 
کن��د. این مربی به صورت حرف��ه ای زندگی کرده و نگاهش 
حرفه ای است. امیدوارم زودتر این مشکل رفع شود. می دانم 
 اگر مش��کل مالی رفع شود، دیگر صحبت از استعفا به وجود

نمی آید.

فریبا:باشگاهبهتعهداتشعملنکردهوحقبااستراماچونی ■
است

بهتاش فریبا دیگر پیشکس��وت اس��تقلال درب��اره ناراحتی 
استراماچونی و پرداخت نشدن حقوق او گفت: به هرحال زمانی 
که مربی و باشگاه قراردادی می بندند، تعهداتی در قبال یکدیگر 
دارند که باید از سوی هر دو طرف به آن عمل شود. وقتی باشگاه 
به تعهداتش عمل نمی کند، مربی هم می تواند به تعهدات خودش 
عمل نکند. برای باش��گاه بزرگی مثل استقلال خوب نیست که 
سرمربی تیم چند بار استعفا کند، البته من کاملاً به او حق می دهم. 
او مربی حرفه ای است و عادت ندارد منتظر بماند تا ۳۰-2۰ روز دیگر 
حقوقش پرداخت شود. پیشکسوت استقلال درباره نگرانی و استرس 
هواداران بابت احتمال جدا شدن سرمربی تیم بیان کرد: آقای فتحی 
گفته  )دوشنبه( حقوق استراماچونی پرداخت می شود، امیدواریم 
این اتفاق بیفتد تا هواداران هم نگران از دست دادن سرمربی خود 
نباش��ند. تیمی که خوب فوتبال بازی  می کند و هوادار دارد لذت 

می برد، حیف است به این لذت خدشه ای وارد شود.
فریبا درباره اینکه تهدید به اس��تعفای اس��تراماچونی، فشار 
آوردن برای گرفتن طلبش است یا نه بحث جدی و ممکن است 
 درست مثل ویلموتس و... به یکباره از تیم جدا شود، اظهار داشت:
نه! این گونه نیس��ت. من به ویلموتس هم حق دادم که به خاطر 
مشکلات مالی تصمیم به جدایی بگیرد، البته قضیه تحریم  های 
کشور هم دردسر ساز شده و برخی ها هم از این مسأله سوءاستفاده 

می کنند. به هرحال امیدواریم این پول پرداخت شود.
واعظآشتیانی:مسألهتحریمیکبهانهاست ■

اما در این باره با امیررضا واعظ آشتیانی، مدیرعامل اسبق استقلال 
هم گفت گویی انجام دادیم. آشتیانی درباره ناراحتی استراماچونی 

از پرداخت نش��دن طلبش و تهدید به استعفا گفت: چقدر خوب 
است که مدیران چه باشگاه و چه تیم ملی وقتی قرار است مربیان 
و بازیکنان خارجی به ایران بیاورند از همان ابتدا در باغ سبز نشان 
ندهند و مشکلات و چالش های تیم و کشور را تا جایی که امکانش 
است، توضیح دهند؛ در واقع آنها را از فضای محیطی که قرار است 
فعالیتی داشته باشند، آگاه کنند. نکته بعد اینکه مشکلی که ما 
با بازیکنان و مربیان خارجی داریم این اس��ت که به تعهدات مان 
عمل نمی کنیم. یعنی حتی اگر ما بهترین قرارداد را به نفع باشگاه 
یا فدراس��یون ببندیم، نمی توانیم وفادار به تعهدات مان باش��یم. 
علتش هم این است باشگاه های ما اصلاً معنی و مفهوم بودجه را 
نمی دانند. نمی دانند در چه چارچوبی باید گام بردارند. الان استقلال 
می گوید برای نیم فصل می خواهیم بازیکن خارجی بگیریم، شما 
الان در تعه��دات بازیکنان داخلی خودتان مانده اید، چطور دنبال 
جذب بازیکن خارجی هستید. مشکل دیگر این است که صاحبان 
مجامع باش��گاه ها، آنها را به حال خود رها کرده اند. اگر برای یک 
بار مجمع این باشگاه ها نظارت بر چگونه هزینه کرد تیم های شان 
داشته باشد مطمئن باشید هیچ مدیری تخلفی نمی کند. اشکال این 
است که یا قانون چگونه رفتار کردن با خارجی ها را بلد نیستیم که 
 رعایت کنیم یا بلد هستیم و می خواهیم با ساده انگاری، پرداخت  ها
را به روزهای آینده موکول کنیم، در حالی که جایگاهی مثل فیفا 
وجود دارد که بازیکنان و مربیان خارجی در آنجا پس از عمل نکردن 
به تعهدات مان شکایت می کنند، اکثر مواقع هم این ماییم که محکوم 
می شویم تا هم مبلغ قرارداد و هم جریمه آن را پرداخت کنیم. اینها 
نشان می دهد تفکرات مدیران ما بویژه در ورزش و حوزه فوتبال 
حرفه ای نیس��ت. جدا از این حرفه ای نبودن، نگاه عالمانه نسبت 
به مسؤولیتی که به ما سپرده شده، نداریم. ما مدیریت آگاهانه و 

عالمان��ه، هدف دار و برنامه مند در ورزش مان نداریم. همین باعث 
می ش��ود مربی خارجی وقتی دستمزدش دیر پرداخت می شود 
یا هنوز پرداخت نشده، فضاسازی کند. وقتی این اتفاق بیفتد بار 
روانی ایجاد می کند و باعث می شود مرتب تیم ترکش بخورد. چرا 
از اول صحبت از نحوه پرداخت ها نمی شود؟ عادت مدیران ما شده 
که چون بازخواست نمی شوند از خود بدهی به جا بگذارند و بروند. 
مدیرعامل اس��بق اس��تقلال درباره گزارش های حاش��یه ای 
رس��انه های ایتالیایی گف��ت: قطعاً این اطلاع��ات از طرف خود 
کادر فنی استراماچونی است که مرتب و خیلی سریع در اختیار 
رس��انه های خارجی قرار می گی��رد. خارجی ها هم تا چند بازی 
نتیجه می گیرند، سرمست می شوند و چون اعتقاد دارند ما وفادار 
به تعهدات و قراردادهای مان نیستیم، از این موضوع سوءاستفاده 
می کنند. کی روش چرا رفتارهای غیرمتعارف می کرد؟ چرا هر موقع 
اراده می کرد جو را به هم می ریخت و عده ای را تخریب می کرد؟ 
چون می دانست کسی نمی تواند با او برخورد کند. الان هم همین 

موضوع برای استراماچونی رخ داده است.
آشتیانی درباره اینکه آیا تهدید به استعفای استراماچونی، تنها 
فش��ار آوردن برای گرفتن حق و حقوقش است، گفت: بله! البته 
برای خارجی ها مهم نیست که این بار روانی ای که برای باشگاه 
ایجاد می شود در فضای فوتبال غیرحرفه ای ما چه تبعات سنگینی 
خواهد گذاشت؛ متأسفانه آنها فقط به فکر منافع خودشان هستند؛ 
البته حق شان هم هست. هر کسی حق و حقوقش را می خواهد 
نباید بگوییم انسان بدی است. اینجاست که باید مدیران نقش 
اساسی ایفا کنند. باید بدانند وقتی دستمزد مربی ای را ندهند، بار 
منفی روی تیم شان خواهد گذاشت. تیم های عربی وقتی مربی 
یا بازیکن  شان عملکرد مثبتی نداشته باشند، اخراجش می کنند و 
سریع حق و حقوقش را می دهند، چرا که نمی خواهند با شکایت 

آنها، جو تیم شان به هم بریزد.
مدیر اس��بق آبی ه��ای پایتخت درب��اره صحبت های فتحی، 
مدیرعامل استقلال که گفته است مشکل تحریم های کشور باعث 
تأخیر پرداخت ها می شود، بیان کرد: ما یک بهانه به اسم تحریم  
داریم. یکی از ایشان سؤال کند شما پولی داری بدهی که تحریم ها 

نگذاش��ت پرداخت شود؟ شاید 
مربی نقد پولش را بخواهد، 

 اص��لاً دارید ک��ه به او
پرداخت کنید؟

سردرگمیاستقلالباانتشارخبرجداییاستراماچونی

شوک استرا !

دوشنبه۱8آذر۱398
شماره28۱۱ وطنامروز

استقلال که با سرمربی ایتالیایی خود با بازی های زیبا در 
صدر جدول قرار گرفته اما این روزها شرایط چندان جالبی 
خارج از مستطیل سبز ندارد و مشکلات مالی  باز هم حرف 
اول را می زند؛ تا جایی که آندره آ استراماچونی هر چند هفته یک بار به دلیل پرداخت نشدن حقوقش تهدید به استعفا 
می کند. نمونه آخرش شنبه گذشته بود که از تمرین دادن تیمش خودداری کرد و تنها با لباس شخصی نظاره گر تمرین 
شد. امیرحسین فتحی درست شب این اتفاق در برنامه زنده تلویزیونی حاضر شد و به هواداران تیمش قول پرداخت حقوق 
سرمربی  را برای امروز دوشنبه ۱8 آذرماه داد. فتحی بارها در این برنامه از استراماچونی حمایت و حتی به صراحت اعلام 
کرد مربی ایتالیایی تنها گزینه ما است و تلاش می کنیم مشکلات مالی را هر چه سریع تر رفع کنیم. با این وجود شامگاه 
دیروز خبر فسخ قرارداد استراماچونی روی خروجی خبرگزاری ها قرار گرفت؛ خبری که هرگز از سوی باشگاه تأیید نشد اما 
با توجه به شواهد باید آن را بسیار جدی گرفت. قبل از انتشار خبر فسخ قرارداد، »وطن امروز« با چند تن از پیشکسوتان 

استقلال درباره مشکلات مالی گفت و گویی را انجام داده بود که در ادامه می آید.

زهره فلاح زاده
خبرنگار ورزشی

وز« فسخ قرارداد را تأیید کرد         مترجم استراماچونی در گفت وگو با »وطن امر
خبر ش��وکه کننده درباره فس��خ قرارداد استراماچونی عصر روز گذشته مخابره شد. ابتدا این خبرگزاری دولت بود که در خبری 
اختصاصی، متن فسخ قرارداد مربی ایتالیایی را روی خروجی اش گذاشت. در این متن آمده است: بند فسخ قرارداد از تاریخ ششم 
دسامبر 2۰۱9 )روز جمعه ۱5 آذرماه( و تحت نظر فدراسیون بین المللی فوتبال )فیفا( فعال شده است. با این وجود هیچ یک از 
اعضای باشگاه استقلال خبر فوق را تایید نکردند و تنها این مترجم استرا بود که در گفت وگوی اختصاصی با »وطن امروز« با تایید 
این خبر گفت: متاسفانه باید اعلام کنم که هم قرارداد همه اعضای خارجی کادر فنی استقلال فسخ شد و هم بنده به عنوان مترجم 
آنها قراردادم را فسخ کردم. او در ادامه مدعی شد که استراماچونی بلیت میلان را برای روز دوشنبه در جیب دارد و امیدوار است با 

همکاری باشگاه، این جدایی بدون دردسرهای حقوقی انجام شود! 

وضع مدیریت کلان ورزش در دولت 
دقیقا مشابه دیگر حوزه هاست و این 
مایه نگرانی اهالی ورزش شده است؛ از وضعیت نگران کننده 
تیم امید فوتبال تا دخالت های گاه و بیگاه وزارت ورزش در 
امور فدراس��یون فوتبال. اما مسأله مهم تر انتخاب جانشین 
داورزن��ی در معاونت توس��عه ورزش قهرمان��ی و حرفه ای 

وزارت ورزش است.
2۰ آبان ماه سال جاری یعنی در فاصله حدود 8 ماه تا آغاز 
رقابت های المپیک 2۰2۰ توکیو بود که محمدرضا داورزنی به 
علت نامزدی در انتخابات ریاست فدراسیون والیبال از سمت 
خود به عنوان معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت 
ورزش و جوانان استعفا کرد تا یکی از اصلی ترین کرسی های 
ورزش ای��ران در حوزه قهرمانی خالی بماند. معاونت توس��عه 
ورزش قهرمان��ی و حرف��ه ای وزارت ورزش و جوانان با اهداف 
تبیین شده ای در حوزه آموزش های پایه و استعدادیابی، مسائل 
مشترک مربوط به فدراسیون ها، برنامه ریزی و نظارت در حوزه 
ورزش قهرمانی و نیز توسعه  ورزش حرفه ای و امور باشگاه ها 
از اهمیت بسیار بالایی در ساختار وزارت ورزش و نیز جامعه 
ورزش کشور برخوردار بوده و به طور حتم هر فردی که قرار 
اس��ت در این س��مت فعالیت کند علاوه بر تخصص، نیازمند 
تجربه بالاست و باید این دو شاخص از سوی وزارت ورزش و 

جوانان مورد توجه جدی قرار گیرد. حضور محمدرضا داورزنی 
در معاونت توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و 
جوانان کم حاشیه نبود و طی مدت حضورش در این وزارتخانه 
چالش ه��ای مختلفی را تجربه کرد. در نهایت وی در بدترین 
مقطع زمانی ممکن یعنی در آستانه المپیک معاونت توسعه 
ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان را رها کرد. 
سوال اساسی اما این است آیا انجام وظیفه در معاونت قهرمانی 
وزارت ورزش آن ه��م در آس��تانه المپیک کم از فدراس��یون 
والیبال داش��ت ی��ا اینکه معادلات ق��درت در ورزش ایران با 
نزدیکی سال ۱۴۰۰ شرایط را به گونه دیگری رقم زد و باعث 
شد معاون وزیر ورزش صندلی اش را در این وزارتخانه با میز 
ریاس��ت در فدراسیون والیبال عوض کند؟ در حال حاضر اما 
پرونده ادامه همکاری معاون سابق به دلیل استعفا و انتخاب 
به عنوان رئیس فدراسیون والیبال بسته شده و وزارت ورزش 
و جوان��ان باید درباره یک انتخاب صحی��ح و توانمند هرچه 
سریع تر به نتیجه برسد تا پازل مدیریتی ورزش قهرمانی ایران 
در حدود 8 ماه مانده به المپیک 2۰2۰ تکمیل شود، انتخابی 
کم حاشیه تا حداقل از تکرار اتفاقات گذشته جلوگیری کند. 
نکته حائز اهمیت و نگران کننده در این بین اما اسامی برخی 
افرادی اس��ت که به عنوان گزینه های وزارت ورزش و جوانان 
برای تصدی معاونت توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت 

ورزش و جوانان مطرح ش��ده و به گوش می رسد. افرادی که 
در گذشته به هر دلیلی از چرخه مدیریتی ورزش کنار گذاشته 
ش��ده اند، بازگشت مجددشان آن هم برای پستی مهم، قطعا 
خطراتی را برای آس��ایش، آرامش و توس��عه ورزش کشور به 

همراه خواهد داشت. وزیر ورزش که همواره طی ۳ سال 
حضورش در راس وزارت ورزش کمتر پاس��خگوی 

رسانه ها در نشست های خبری بوده باید درباره 
انتخاب معاون جدید خود حساسیت دوچندانی به 

خرج دهد تا اشتباه حذف غیرعادی و یک باره نصرالله 
سجادی و گماشتن بدون  بررسی محمدرضا داورزنی، 

با انتخاب فردی بی تجربه یا مساله دار تکرار نشود. انتظار 
م��ی رود وزارت ورزش و جوانان حال که تنها کمتر از 8 ماه 

ب��ه اعزام کاروان ورزش ایران به مهم ترین تورنمنت ورزش��ی 
دنیا باقی مانده با انتخابی شایس��ته شرایط را به گونه ای رقم 
بزند تا مدیری کاربلد فعالیت خود را به عنوان معاون توس��عه 
ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان آغاز کند و 
با تدبیر، مدیریت، برنامه ریزی صحیح و ایجاد ارتباطی مناسب 

بین فدراسیون های ورزشی و سطوح ارشد مدیریتی 
در وزارت ورزش و جوان��ان ش��اهد بهترین عملکرد 

ورزش��کاران ایرانی در رقابت ه��ای المپیک پیش رو و 
توسعه و تحول در زیرساخت های ورزش قهرمانی کشور باشیم. 

تعللعجیبوزیرورزشبرایانتخابمعاونتوسعهورزشقهرمانیوحرفهای

وقتی همه خواب هستند
گزارش

ادامهازصفحهاول
تجمیع مواضع »هلگا اشمید« و »دفتر 
سیاست خارجی اتحادیه اروپایی« نشان می دهد بازیگران اروپایی 
علاقه ای نسبت به بیان جزئیات برگزاری نشست اخیر در وین 
ندارند. تروییکای اروپایی با استناد به ۳ مولفه »حمایت از کلیت 
برجام«، »بزرگنمایی اینستکس« و »مخالفت با گام های کاهنده 
تعهدات برجامی ایران«، بیانیه ها و مواضعی را تنظیم کرده و 
از این طریق، به قول خود مانع تمرکز افکار عمومی دنیا روی 
جزئیات نشست شده  است. یکی از مواردی که در این نشست 
مطرح شده، طرح فرانسوی ها در قبال توافق جدید با ایران است!
دکتر »س��یدعباس عراقچی« معاون وزی��ر امور خارجه و 
مذاکره کننده ارشد ایران در نشست اخیر وین در این باره عنوان 

کرده است: »فرانسه و شخص آقای مکرون ایده هایی را شروع 
کرده و دارد دنبال می کند، البته آن هم مشکلات و موانع خود 
را دارد، با این حال همه اعضای شرکت کننده در جلسه ]جلسه 

اخیر در وین[ از چنین طرح هایی حمایت کردند«.
سوال اصلی اینجاست: آیا می توان »سکوت فعلی تروییکای 
اروپایی« را مترادف با ایجاد نوعی امیدواری در میان آنها درباره 
»پذیرش طرح فرانسه« از سوی همه اعضا دانست؟! فرانسوی ها 
بارها اعلام کرده اند هدف اصلی آنها، هدایت مذاکرات کشورمان و 
غرب در مسیر و مجرایی است که غایتی به جز »مهار همه جانبه 
ایران« ندارد! فرانس��وی ها صراحتا اعلام کرده اند ایران در ازای 
 »فروش محدود نفت« خود به برخی کشورها و لغو گام به گام)!( 
تحریم های وضع شده از سوی ایالات متحده، دوباره باید تمام 

گام های محدود کننده تعهدات برجامی خود را بردارد و فراتر 
از آن، خود را برای انعقاد توافقی جدید با طرف مقابل ) اعضای 
۱+5 که این بار آمریکا را نیز شامل می شود( آماده کند؛ توافقی 
که فعالیت های هسته ای ایران را به صورت دائم محدود کند و 
در آن تکلی��ف معادلات منطقه و متعاقبا حدود و ثغور قدرت 
موشکی ایران نیز مشخص ش��ود! پایگاه خبری »پولیتیکو« 
اخیرا در تشریح قسمتی از طرح فرانسوی ها برای انعقاد توافق 
جدید با ایران نوشت: »اگرچه در طرح فرانسوی ها، صریحا به 
برنامه موشک های بالستیک ایران اشاره نشده اما مقامات این 
کشور اروپایی می گویند برداشت همه طرف ها از لحن مربوط 
به نقش منطقه ای تهران این بود که مسائل موشکی بخشی از 

مذاکرات خواهد بود!«

اگر سکوت فعلی مقامات اروپایی در قبال نشست اخیر وین، 
منبعث از ایجاد نوعی اطمینان- حتی به صورت نسبی- در میان 
آنها مبنی بر احتمال پذیرش طرح فرانسوی ها از سوی وزارت 
امور خارجه کش��ورمان باشد، باید هر چه سریع تر با تاکید بر 
»عدم پذی��رش طرح های جایگزین برج��ام« و متعاقبا، عدم 
پذیرش هرگونه شروط محدودکننده و بازدارنده دیگر در قالب 
»توافق ثانویه« یا حتی »الحاقیه یا اصلاحیه برجام«، بر این تصور 
کشورهای اروپایی مهر بطلان زد. در چنین شرایطی بهتر است 
مقامات وزارت امور خارجه کشورمان نیز یک بار برای همیشه، 
طرح فرانسوی ها )یا همان طرح مشترک آمریکا/ فرانسه( برای 
تبدیل توافق هسته ای به توافقی بدتر را به فراموشی سپرده و 

مخالفت مطلق خود با چنین طرحی را اعلام کنند.

خدا کند این سکوت از سر رضا نباشد!
نگاه روز


